
21.   s  chůze výboru SKS dne 15. 10. 2019 v zasedací místnosti  KDU-ČSL  

Přítomni: Kasal, Němcová, Hulák, Tomek, Kodys, Koutská, Švejdová, Němec, Roubal, Volmanová
Omluveni: Řivnáčová
Schůzi řídila: L. Němcová 
Modlitba a duchovní slovo: P. Urban
Při zahájení schůze Jan Kasal informoval o rozhodnutí Ústavního soudu zrušit dodatečné zdanění
církevních restitucí. 

  
1. Volební kongres ESU - EPP v Sandanski, Bulharsko 27. -28., 29.9.2019

- Za SKS se zúčastnili 3 delegáti s volením právem, a to Lidmila Němcová, Karel Tomek, Stanislav 
Kodys, kteří obdrželi od ostatních plné moci k zastupování při volbách. Vzhledem k tomu, že se 
zahájilo v pátek od 15 hod., bylo třeba změnit letenky, jednu noc strávit v hotelu na letišti, 
cestovat přes Sofii, potom autobusem do Sandanski. Největší delegace přijely z Kypru, Belgie, 
Bulharska. Mezi přítomnými byli zástupci pobaltských zemí, Běloruska a Arménie - zemí 
východního partnerství. Dva zástupci Běloruska mohli přijet díky daru SKS ve výši 200 EURO, 
jako poděkování jsme obdrželi běloruskou panenku. Počet přítomných osob: 100-130, 
především Bulhaři.
- Bulharsko bylo vybráno za místo kongresu jako příklad ex-socialistické  země, s pohnutou 
historií, bohatou kulturou, kde probíhá integrace do EU, připravuje se na přijetí EURO. Čelí 
sociálním problémům s velkou migrací. Jde o strategickou zemi, která může splnit naděje.
- Zahájení kongresu v pátek od 15 hod. zasedáním předsednictva, potom volby a jednání, které 
probíhalo celou sobotu; neděle byla věnována dvoustranným rozhovorům. Kongresu se 
zúčastnili přední zástupci EPP a vedoucí činitelé Bulharska.

- Česká delegace předala medaili s vyobrazením TGM  prof. N. Andrejevovi, též společné foto se 
slovenskými delegáty a vedením ESU.

- Na volby dohlížel auditor z Bruselu. Prezidentkou byla znovu zvolena na další 3 roky téměř 
jednomyslně An Hermans. Dále bylo zvoleno 12 místopředsedů, mezi znovuzvolnými naše 
kandidátka Lidmila Němcová. Nekandidovali Slováci a Poláci. Nově byli zvoleni zástupci z Finska, 
Lucemburska, noví představitelé Slovinska a Německa. Dále byli jmenováni generální tajemník 
Guido Dumont a pokladník Etienne Vanderroost a zvolena revizní komise. O volbách informovala
L. Němcové naše europoslance, Š. Jelínkovou a vedoucí zahraničního odboru KDU-ČSL. ESU 
přislíbilo refundaci letenek 200 EURO za osobu. Výbor SKS souhlasí s finančními náklady. Zprávu 
předsedkyně doplnili K. Tomek a S. Kodys. Stanislav Kodys předal flashku s fotografiemi.
Závěry:
- Odsouhlasena zpráva o hospodaření, změna ve stanovách - týká se pouze hlasování podle 
počtu členů organizace.

- the Sandanski Declaration ‘ Seniors standing up for Europe’;
- the Statement on the position of the new European Commission on demographic change;
- the statement on the Cyprus problem.



- Deklaraci je nutno rozšiřovat a diskutovat se členy, rozšiřovat, umístit na website SKS. Byla 
rozdána všem Deklarace z Translatora, info o Kongresu se lze dočíst podrobně v Newsletteru ESU
na  www. esu-epp.eu.
 
- Ve dnech 18. -19. 10. se sejde nový výbor ESU v Berlíně, setká se i s německými seniory a 
vedením politické strany. 

- An Hermans navrhuje, aby naše organizace zorganizovala regionální konferenci ESU v březnu 
2020 v Praze vzhledem k vysoké úrovni námi organizovaných akcí. Výbor podmíněně souhlasí, 
záleží na předsedkyni a doporučuje téma zdravotní a sociální služby. J. Kasal slibuje podporu 
KDU-ČSL.

2. Seminář v Arcibiskupském paláci dne 9. 12. 2019: Evropa ve světle soc. učení Církve

Dne 9. 10. proběhlo jednání L. Němcové s P. dr. Balíkem o připravovaném semináři SKS a 
Arcibiskupství pražského v Arcibiskupském paláci.
Zahájení 9.30 hod - konec kolem 14 hod., oběd a fakultativní prohlídka paláce.
SKS zajistí pořadatele a účast členů, zaplatí cestu přednášejícím, dáme do KT, pozvat Proglas a 
Noe. Program sestaví L. Němcová a P. Balík - orientace na evropské hodnoty, aktuální otázky 
paliativní péče, hospice a eutanázii. Důraz bude kladen na diskusi. Zařazení kulturní vložky v 
provedení studentů Arcibiskupského gymnázia Prahy 2. 
V diskusi vystoupili všichni přítomní. Doporučovali, aby nebyla opomenuta finanční stránka 
sociálních a zdravotních služeb.

3. Prezentace nové knížky P. J. Balíka se bude konat v Arcibiskupském paláci dne  3. 12. od 16  
hod.

 4. Promítání polského dokumentárního filmu Bojovali jsme za Vaši a naši nesvobodu dne 11. 
10.:

Dokumentární film režiséra Adama Turuly byl věnován invazi vojsk Varšavské smlouvy do 
Československa v r. 1968 z polské perspektivy. Autor filmu se snaží objektivně ukázat úlohu 
polské lidové armády v invazi, místo je vyhrazeno pamětníkům invaze. Film se promítal v rámci 
Festivalu středoevropských filmů v Maď. středisku za účasti režiséra filmu. Předsedkyně hovořila
v rámci pořadu, ředitel střediska i režisér jí poděkovali, poté i písemně, za iniciativu.
Zúčastnili se členové SKS, PTP, Dcer a dalších.
Promítnutí filmu iniciovala L. Němcová s J. Marszalkem loni v Krynici, LN zkontaktovala vedení 
Polského střediska, které zajistilo k filmu titulky a promítání.
Je třeba nabídnout promítání přes Polské kulturní středisko našim pobočkám, školám, KDU-ČSL a
nevládním organizacím zdarma, film je opatřen titulky - Němcová, Hulák.
 



5. Regionální konference ESU v Bratislavě 6. - 8. 11.: Seniorské organizace 30 let po pádu 
železné opony

Zahájení 6. 11. ve 14 hod., ukončení 8. 11. po snídani. Příspěvek za ČR přednesou Lidmila 
Němcová na téma Hnutí českých kř. seniorů po r. 1989 a Jan Kasal na téma Česká republika za 
spravedlivými důchody?
Přihlášení jsou: L. Němcová. J. Kasal, M. Volmanová. J. Švejdová, D. Koutská, M. Hrebíčková, 
Štarha, J. Hulák, V. Němec. Nutno vyřešit ubytování o jeden den dříve - L. Němcová, koupit 
jízdenky - K. Tomek a L. Němcová, zaslat seznamy - L. Němcová.
LN jedná s Ing. Machem.  Jednu noc z 5. - 6. 11 budeme účastníkům platit a dopravu.
Bude třeba přivézt medaili pro doc. Mikloška, který končí ve funkci předsedy seniorské 
organizace.

6. Web stránky SKS

jsou pravidelně doplňovány webmasterkou D. Křivánkovou a editorkou L. Němcovou. Je třeba 
posílat příspěvky od širšího okruhu dopisovatelů a nezapomínat, že web stránky jsou naší 
vizitkou.

 
7. Mezinárodní konference o geoetice v Praze a Příbrami ve dnech 30.10. - 4.11.2019

V. Němec rozeslal informace všem členům výboru SKS. Byla odsouhlasena podpora konferenci 
3000 Kč, členové SKS mají možnost se konference zúčastnit bezplatně. Je třeba ohlásit účast V. 
Němcovi do 19. 10.

8.     Hospodaření SKS  

K. Tomek informuje, že k   dnešnímu dni je na účtu cca 70 000 Kč, včetně plné dotace na r. 2019   
od KDU-ČSL. Je třeba proplatit medaile, ev. další.

9. Kontrola plnění úkolů z minulé schůze SKS

- Vzhledem k tomu, že dr. Roubal musel odejít dříve, nebyly otázky Rady seniorů projednávány. 
Situace zůstává stejná; členové SKS, kteří působí v orgánech RSČR, pokračují ve své činnosti.
- D. Koutská informovala o konferenci MPSV 1. 10. Senioři a lidská práva, která se konala v 
budově MZV. Napíše článek pro web. Doplnil V. Němec.

- LN rozdala program a komentovala průběh semináře k problematice hospiců a eutanazii 4. 10. 
v parlamentu ČR.
- J. Švejdová napíše článek o zájezdu do Svaté Dobrotivé 12.9. Fotografie s krátkým komentářem 
jsou již na webu.

- Bylo doporučeno, abychom em. biskupa F. Radkovského pozvali na seminář 9.12.a na něm mu 
předali medaili, LN zjistí názor dr. Balíka, podle toho budeme pokračovat.

10. Různé: 

- M. Volmanová  konstatuje, že je třeba učinit inventuru místnosti a doplnit zápisy.



- Připravované akce: Klub Praha 11 bude pořádat výlet 19. 10. na Chrudimsko a 11. 11. besedu   
s D. Hermanem bude řídit K. Tomek.
- Kondolence za SKS k úmrtí manželky M. Výborného byla odeslána.

- Je třeba urychleně doplnit web stránky o informace Klubu Brandýsko (předsedkyně Nina 
Nováková).
- J. Hulák zjistí a podpoří založení Klubu na Zlínsku.
- N. Nováková napsala článek o založení Klubu Brandýsko SKS do Nového Hlasu - podzim 2019.

- Na seminář v Hardehausenu, Německo na základě nabídky KAPu nikoho nevysíláme.
- Ing. Jan Kasal informuje, že 25. 11. od 15 hod. se bude konat v Charitasu vzpomínková akce na 
Ing. Luxe. Následuje mše sv. od 17.30 hod. u sv. Ignáce. Členové výboru SKS jsou zváni.
- P. Urban vysvětlil historii Klubu Prahy 11 a úlohu dr. Deckera. Jiřina Švejdová byla jmenována 
styčným důstojníkem pro Klub Prahy 11. Bude mít na starosti organizační chod organizace a 
pomůže P. Urbanovi, K. Tomkovi a I. Řivnáčové. Vyhotoví ihned centrální seznam členů Klubu 
Prahy 11. Instrukce jí dodají LN a KT.

 
Příští schůze: datum bude určeno

Zapsala: L. Němcová


